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Bizottsága 2023. február 22-én 17.00 órakor a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkor-

mányzat kolgármesteri Hivatal II. emeleti Disztermében megtartott ülésén

lelen vannak"

Bizottsági tagok Meghívottak:

Manholányi Zsolt Déri Tibor

Altfatter Adalbert Dr. Trippon Norbert

Rácz Norbert Czigler László

Szecsődi Tamás Bedő Katalin

dr. Szabó Gúbui

Vasvári László Dr. Dallos Andrea

Nagy Lászlóné Turóczi András

Szabó Tamás

Arnold Ákos

A 19 fős Klíma- és Környezetvédelmi Bizottság a jelenlévő ? fővel NEM határozatké-

pes, érvényes határozat a mai napon nem készült.

Maholányi Zsolt elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja a létszámot

és azt, hogy a Klíma- és Környezetvédelmi Bizottság nem határozatképes.

17:00 órakor a GTB, VVB, TRÖK együttes ülés megkezdődött a nem határozatképes KKB

és KB jelenlétében:

Dr. Trippon Norbert alpolgármester:

Köszönti az Önkormányzat Jegyzőjét, a Polgármestert, alpolgármestereket, a képviselő-

ket, a bizottsági tagokat és a jelenlévőket. Megköszöni mindenkinek, hogy megjeletek

Újpest városának 2023. évi költségvetésének megtárgyalásán.

Elmondja, hogy a költségvetés 36 milliárd forintos bevételi és kiadási összeggel számol,

amely jelentős növekmény az előző évi, tavalyi előirányzathoz képest, ennek számos okai
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vannak, és ezeknek az okoknak a többsége a gazdasági változásokban keresendőek.

kifejti, hogy nehéz idők járnak most a világon, így Magyarországon is. Példaként említi,

hogy a tavalyi GDP növekedés lelassult, a következő évben a 4,87-os GDP növekedés

stagnálni fog a prognózisok szerint. Megemlíti, hogy az általános drágulás, az infláció min-

denhol megjelenik. 14,52-os volt az általános infláció, jóval nagyobb az élelmiszer- és

építőipari infláció.

A 2023. évi költségvetés bevételi oldalát nézve kifejti, hogy jelentős része a különféle ál-

lami normatívákból, valamint az adott jogszabályokból következő bevételekből tevődik

össze, a másik része a helyi adóbevételekből (pl. helyi iparűzési adó, telekadó, idegen-

forgalmi adó, kommunális adó stb.). A valós inflációhoz képest valószínűleg csökkenni

fognak az adóbevételek az idei évben. A feltételezetten 10 milliárdról 14 milliárdra nőtt

iparűzési adó bevétellel is óvatosan kell bánni, óvatosan kell kezelni, későbbiekben reali-

zálódik majd a tényleges bevétel, így ez most kockázati tényező még. Egyelőre még nem

láthatóak a májusi utalások.

Előadja, hogy a felhalmozási bevételeknél egy impozáns számot terveztek, aminek része

a Petőfi Laktanya városrehabilitációs célú értékesítése. Erről a Képviselő-testület is dön-

tött, azonban ezis kockázati tényező lehet a valós bevételek miatt.

A működési bevételek és kiadások egyensúlyban vannak, a felhalmozási bevételek és

kiadások, nevezetesen a felújítások és beruházások nincsenek egyensúlyban, ezt az Ön-

kormányzat a költségvetés egészét tekintve rendezi és oldja meg.

A kiadási oldal tekintetében kifejti, hogy a személyi és dologi kiadások viszik zömében a

költségeket. A személyi kiadások esetében megemlíti az inflációt, és azt, hogy emellett a

munkaerő megtartása miatt is fontos az emelés, különös tekintettel arra, hogy a közszol-

gálat nem egy kifejezetten jól megfizetett szakma a mai Magyarországon. A garantált

bérminimum és minimálbér emelésre került már az idei évben, de akik e feletti illetményt

kapnak szintén emelkedésre számíthatok, átlagban 10-15 2 illetményemelés realizálód-

hat azintézményi hálózatban (pl. gazdasági intézmények, szociális ágazat, bölcsődék és

óvodák). A Polgármesteri Hivatalban 152-os béremelést terveznek véghez vinni. Az intéz-

ményhálózat tekintetében a béremelések mellett a 2020-ban bevezetett és azóta meg-

tartott Nyárindító Plusz jutalmat 52-53 millió forintról 75 millióra tervezik emelni. Továbbá

az intézményekben dolgozók esetében az éves Cafeteria összeget éves 120 ezer forintról

éves 200 ezer forintra tervezik emelni. A pedagógus bérpótlék 202-ról 325-ra növekedett,

amely közel 0,5 milliárd forintos kiadást jelent, azonban várhatóan ezt a közel jövőben

normatívákban rendezni fogja a Kormány. A többi béremelésre jelenleg nem látható

központi fedezet, tehát ezeket saját forrásból fogja biztosítani az Önkormányzat. Össze-

ségében elmondja, hogy a béremeléseknek köszönhetően látható a nagyobb növeke-

dés a kiadási oldalon, amely az összes intézmény és szerv tekintetében tervezve lett.

A működési kiadási oldalon fontos tényezőnek tekinti még az Úgynevezett dologi jellegű

kiadásokat. Kiemelendőnek tartja, hogy azok a szolgálatatások, amelyeket az Önkor-

mányzat bizonyos vállalkozásoktól vesz igénybe, ezeknek a szolgálatásoknak a díja átla-

gosan 20-302-os emelkedést mutatnak, illetve az engergiaköltségek is közismerten jelen-

tősen növekednek. Az Önkormányzatnak 2023. szeptember 30., illetve 2023. december

31. napjáig van fix gáz- és áram szerződése, még jobb áron kapja ezeket az Önkormány-

zat, ami a kisebb szolgáltatókra már nem igaz. A távhő is több mint tízszeresére emelke-

dett, szintén jelentős kiadási növekedést jelent és számításaik szerint ez akár 700-800 Millió

forint is lehet. A 800 millió forintos rezsi növekményre tehát számít az Önkormányzat. f
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és az óvodákat, valamint iskolákat, ahol szolgáltató szállítja az ételt. Mindkét esetben je-

lentős emelések vannak jelen, természetesen ezt az Önkormányzat nem akarja a szülőkre

hárítani. Nagyságrendileg 500 milliós forintos többletköltséggel számol az Önkormányzat.

A gazdasági társaságokat nézve taglalja, hogy jellemzően a személyi és dologi kiadások

mutatnak jelentős kiadási többletet, ugrást az Önkormányzat részéről, de nem minden-

hol, vannak olyan társaságok, ahol nem. Az Újpesti Szakorvosi Rendelőintézet (SZTK) ese-

tében például a teljesítményfinanszírozás rendszerét februárban bevezették és erre az

Önkormányzatot tekintve kedvezőtlenebb finanszírozásra nézve el fognak különíteni egy

külön forrást. Az Újesti Pályázati Projektmenedzsment Zrt. (UPP) esetében a cég felfejlesz-

tése zajlik, ezért részben ez Is egy nagyobb kiadást jelent.

Fontosnak tartja a fejlesztéseket és a beruházásokat, így e tekintetben megemlíti, hogy

a tavalyi évben döntött az Önkormányzat az évek óta húzódó Zöld Főtér / Főtér Park

megvalósításáról, ez bruttó 400 milliós forinttal szerepel a költségvetésben. 300-400 millió

forint a VEKOP park finanszírozása, ezzel az összeggel tervezik, de ez még egy becslés, a

közbeszerzési kiírás még nem született meg.

Áthúzódó költségként szerepel az Egészséges Budapestért Program III. üteme. A II. ütem-

ben szerepelt többek között az SZTK mozgásrehabilitációs centruma, irodák és tüdőgon-

dozók fejlesztése, orvostechnikai műszerek beszerzése. A III. ütem a mentálhigiéniás gon-

dozó felújítása, amely valószínűsíthetően márciusban már meg fog valósulni. Ez is áthú-

zódó kötelezettségvállalásként szerepel a költségvetésben.

Előadja, hogy 500 millió forint szerepel az intézményhálózat felújításra és 120 millió forint

az intézményhálózat udvarok felújítására. 600 Millió forintot terveznek elkülöníteni az in-

tézmények hőszigetelésére.

Közterületi beruházások esetében a két nagy közpark mellett terveznek parkolófelújítást,

járdaépítést, Útburkolati jelek felfestését. Két új közösségi kert is létesül a tervek szerint. A

tervekben olvasható egy Japán-kert is, azonban jelzi, hogy az lesz az előterjesztői javas-

lata, hogy ezt most vegyék ki a csomagból és két közterületi automata WC-t helyezzenek

üzembe. A tervek szerint ezek a Szilas- és a Semsey Parkban lennének.

Kifejti, hogy Újpesten jellemző probléma, hogy a közterületi sportpályák olyan mértékben

amortizáltak, hogy elkerülhetetlen a beavatkozás. Ezért 381 millió forintot különítettek el

arra, hogy ezeket a sportpályákat felújítsák. A legutóbbi képviselő-testületi döntés értel-

mében emellett pályázatot nyújtottak be egy mintegy 800 métert meghaladó rekortán

futópálya létesítésére is, a sportszerető újpesti honfitársak részére.

A fejlesztések mellett fontos a segítségnyújtás is. Töpb mint 600 szépkorú újpesti lakos nyúj-

tott be kérelmet az Újpesti Megbecsülést Programra. Azt látják azonban, hogy egy ké-

sőbbi szociális rendelet módosítással azt az összeget, amelyet megkaphatnak támoga-

tásként, növelni tudják majd. Azt javasolja, hogy hozzák vissza az Újpesti Piacon levásá-

rolható támogatási formát. Jelenleg 60 millióval szerepel ez a Program, de a képviselő-

testületi ülésen azt fogja javasolni, hogy 100 millió forintot adjanak az újpesti szépkorú

lakosoknak, hogy ezt a pénzt az újpesti piacon levásárolhatják.

A társasházi felújítási támogatások esetében elmondja, hogy a tavalyi évben Czigler

László alpolgármester úr javaslatára döntött a Képviselő-testület arról, hogy azoknál a

társasházaknál és lakásszövetkezeteknél, akik hitelt kívánnak felvenni energetikai vagy

más felújításokra, ahhoz, hogy a kamattámogatások összege/ év jelentősen növekedjen,

a pályázat kiírásra került, erre 2023. májusig lehet pályázni. 150 millióra emelték fel azt a
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keretösszeget, amely ehhez kapcsolódóan energetikai vagy más felújításra szánnak.

Szükség esetén ebbe is be tudnak avatkozni, ha szükség van rá, tudják növelni.

Mivel Újpest városát tekintve a számos fejlesztés és beruházás mellett a kulturális progra-

mok is nagyon népszerűek, erre is megfelelő költségvetést biztosítanak az idei évben is.

Összegzésképpen elmondja, hogy a Polgármester Úrral egyetértésben, a városvezetés-

sel, és az érintett civil szervezetekkel egyeztetve ajánlja a költségvetést elfogadásra. Ki-

emeli, hogy óvatosan kell bánni a kiadásokkal, évközben folyamatos felülvizsgálat alatt

lesz a költségvetés, többször módosítható.

Rácz Norbert:

Megköszöni dr. Trippon Norbert alpolgármesternek az előterjesztés és a 2023. évi költség-

vetés bemutatását, és megkérdezi a GTB jelenlévőket, hogy kívánnak-e kérdést feltenni

vagy hozzászólással élni, majd megadja a szót Gál Györgyné részére.

Gál Györgyné:

Elmondja, hogy az előterjesztés 21-22. oldalán találta meg az orvosi rendelők esetében

a fizetési mentességeket. Kifejti, hogy talált két olyan esetet, pl. a Török Bt.-t, ahol az orvos

nyugdíjban van, illetve pl. Vörös doktort, aki már jó pár éve meghalt, viszont a listában

nem találta azoknak a rendelőknek a további kedvezményezését, ahol ők szerepelnek.

Dr. Trippon Norbert alpolgármester:

Kifejti, hogy ezek a listák, amelyekben benne vannak az orvosi rendelők is, kötelező mel-

lékletei a költségvetésnek. Meg fogják nézni a kollégákkal, ha esetlegesen módosítani

kell ezeken. Elmondja, továbbá, hogy általánosságban látható az, hogy a háziorvosi el-

látás rendszere nehezebb helyzetben van, nagyon korlátozott segítségnyújtásban része-

sülnek központilag. Tavaly évben helyi szinten úgymond hatósági árat is szabtak emiatt

a háziorvosok rezsijére 2021-es szinten, befagyasztották a rezsiköltségeiket, ezzel is támo-

gatni tudják őket.

Elmondja emellett azt is, hogy az Újpesti Piacon idén is megmarad a bérleti díjak befa-

gyasztása, valamint kiemeli azt is, hogy a költségvetési rendelet az idei évben is tartalmaz

bizonyos rendeleti fékeket, ilyen például az, hogy az Önkormányzat és szervei csak kép-

viselő-testületi előzetes hozzájárulást követően tölthetnek be üres álláshelyeket, vagy az,

hogy 100 ezer forint megbízási és tanácsadási szerződéseknél a Pénzügyi és Költségvetési

Bizottság előzetes hozzájárulása szükséges. Ezek a döntések jegyzőkönyvbe kerülnek,

amelyek nyilvánosak. Azt javasolja idén, hogy a 100 ezres összeghatárt, 160 ezer forintra

emeljék, ezt a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság is támogatta.

Nem feledkeztek meg idén sem a faültetéstől, 120 fa ültetése a Főtér Park keretében

valósul meg, viszont az idei évben rekordmennyiségű, több mint 3.000 fa ültetése van

tervben, emellett idén is tovább folytatódik a lakossági komposztálók és vízgyűjtők létesí-

tése, a muskátliosztás, FKF zsák osztás, LED izzó osztás. Úgy gondolja, hogy ezek mellett
ismételten kiemelendő az, hogy idén 100 millió forintra tervezik a szép korúak támogatá-

sát az Újpesti Piacon levásárolható utalvány formájában.
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Vasvári László:

Megköszöni dr. Trippon Norbert alpolgármesternek és megkérdezi a TRÖK jelenlévőket,

hogy kívánnak-e kérdést feltenni vagy hozzászólással élni, majd megagja a szót Mokrovits

Ilona részére.

Mokrovits Ilona: Elmondja, hogy a Pácoló Intarzia felújítása megtörtént. Most van a térfi-

gyelő kamerák kialakítása. Kérdezi lesz-e folytatás, mert hogy bokáig járnak az esővízben.

Parkot is kérnének oda.

Dr. Trippon Norbert alpolgármester: Kifejti, hogy 70-80 millió forint a keretösszeg ilyen be-

ruházásokra de ez az összeg nem fix. Mivel ez egy valódi probléma, javasolja hogy ve-

gyék fel ezt is a tervezendők közé.

Szecsődi Tamás megkérdezi a VVB jelenlévőket, hogy kívánnak-e kérdést feltenni vagy

hozzászólással élni.

Kérdés és hozzászólás nem lévén az együttes ülés lezárásra került 17:42-kor.
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